
 

 

Z Á P I S 

   

 z jednání kolegia děkana  

             dne 16. června 2020 

 

 

Přítomni: 

 

 

doc. Kříž, prof. Musílek, doc. Trojovský, dr. Musílek, doc. Bogusch, dr. Rado-

cha, dr. Lipovský, doc. Hubálovský, Ing. Kostrová, dr. Studnička, Ing. 

Svoboda 

Hosté:  

Omluveni: 

 

prof. Kuča, Bc. Skoupilová 
 

Program: 1) Informace z kolegia rektora (doc. Kříž) 

2) Informace z oblasti tvůrčí činnost (doc. Trojovský) 

3) Informace z oblasti zahraničí (prof. Musílek) 

4) Informace z oblasti studijní (dr. Musílek) 

5) Informace z oblasti rozvoje (doc. Hubálovský) 
6) Informace z oblasti ekonomické (Ing. Kostrová) 

7) Informace z projektového oddělení (Ing. Svoboda) 

8) Různé 
 

Pan děkan doc. Kříž zahájil zasedání kolegia děkana.  

 

K bodu 1) – Informace z kolegia rektora 

Doc. Kříž podal informace z kolegia rektora 

• Byl zřízen UHK krizový štáb (zástupcem PřF je děkan) a zároveň koordinační skupina pro 

distanční vzdělávání (zástupcem PřF je proděkan pro vzdělávání a vnitřní vztahy). 

• Byl vytvořen formulář pro monitorování pracovníků a studentů, kteří jsou v karanténě 

nebo mají onemocnění covid-19, více viz směrnice kvestora č. 08/2020. 

• Je třeba upravit jednací řády orgánů fakulty a doplnit k realizaci jednání dálkový přístup. 

Koordinovat bude prorektor pro strategii, rozvoj a strategii. Ve spolupráci s předsedou AS 

a proděkanem pro tvůrčí činnost předloží návrhy úprav příslušných vnitřních předpisů fa-

kulty na příští kolegium. 

• Je otázkou, zda plánovaná on-site návštěva Mezinárodního evaluačního panelu UHK pro-

běhne. Dle informací ze setkání Asociace děkanů přírodovědných fakult budou tyto 

návštěvy probíhat spíše on-line, což ale může zkreslit hodnocení panelů. 

• Řeší se doplnění IT vybavení pro on-linu výuku. PřF hodlá vybavit učebny S2 a S12 profe-

sionální technikou. OIT (Bc. Vojta) přeložilo vedení PřF cenovou nabídku. 

• Doc. Kříž informoval o metodických pokynech MŠMT a NAÚ k distanční výuce. 

• Na webu UHK vzniká jednotné informační místo k problematice covid-19. 

• OVTČ na rektorátu posílila Ing. Hrůzová – koordinátorka pro projekty VaV. Dr. Studnička 

informoval o nepružnosti komunikace s OVTČ v záležitostech projektů TAČR Gama 2. 

Bude řešeno s prorektorem pro tvůrčí činnost. 



• Poradenství TAČR univerzitám bude nadále probíhat jen prostřednictvím koordinátorů na 

úrovni rektorátů univerzit. Koordinátorem za UHK je Ing. Hrůzová. 

• Řeší se nový postup schvalování projektů prostřednictvím softwarového nástroje GaP. 

• Běží výzva TAČR Gama 2. 

• Byla aktualizována směrnice pro nakládání s duševním vlastnictvím. Od 1. 7. již není pra-

covištěm transferu technologií pro UHK CTBT, ale vlastní KTT v rámci OVTČ. Pracuje se na 

dotažení právní otázky problematiky licencí a odměn původcům duševního vlastnictví.  

• UHK získala dva projekty transferu technologií (grant EEA s Norskem a KA2 s partnery ze 

Španělska a Slovenska). 

• Pokračuje propagace UHK v zahraničí s nadějí na mobility v budoucnosti. Bylo zrušeno 

prezenční konání UHK International Day. 

• Setkání strategických partnerů UHK je zatím posunuto na podzim 2021. 

• V THE Rankingu drží UHK 1001+ pozici, v THE Young Universities je UHK na 351. – 400. 

místě. 

• Rektorát nabízí školení v oblasti Recruimentu a Zákoníku práce, za PřF se zúčastní tajem-

nice. 

• Probíhá sběr informací o CRP projektech. PřF hodlá společně s FIM participovat na pokra-

čování projektu ToJeIT, dále se hodlá ucházet o „malý“ projekt společně s PřF UJEP a PřF 

JčU. 

• V rámci HR Award projektu je připravován dotazník pro studenty a zaměstnance. 

• Dr. Springerová zmínila tzv. výzvu „kongresový projekt“. Bylo nabídnuto KCh (Dr. Mach-

ková) pro mezinárodní seminář didaktiky chemie. Po konzultacích jsme ale dospěli 

k závěru, že seminář nesplňuje podmínky výzvy. 

• Na MŠMT budou zaslány změny v IP 2020, PřF musí nahlásit své změny. 

• V roce 2021 bude vyhlášen „přechodný“ IP, do něhož byl začleněn i ukazatel D příspěvku. 

V součtu UHK mírně klesá. 

• K přípravě Strategického záměru UHK proběhnou schůzky pracovních skupin. Byl předsta-

ven harmonogram tvorby SZ. 

• UHK přijala zřejmě dostatečný počet studentů, nehrozí snížení příspěvku pro rok 2021. 

Všechna odvolání jsou již vyřízena. 

• JobStart veletrh proběhne on-line. 

• Je diskutována změna finančního vyrovnání za vzájemnou výuku mezi fakultami UHK, řeší 

tajemnice. 

• Kvestor předložil návrh na navýšení tarifní mzdy o 7,5 %, fakulty odsouhlasily nárůst 

o 10 %. 

• Společenský večer UHK se letos neuskuteční. 

  

Doc. Kříž 

• Informoval o setkání Asociace děkanů přírodovědných fakult, jejímž hostem byl i náměs-

tek ministra Dr. Doleček. Upozornil na fakt, že zatímco podle zákona o VŠ fakulta 

hospodaří se svěřenými finančními prostředky, jakmile za ně ale nakoupí majetek, ten už 

je spravován rektorem, pokud Statut VŠ nestanoví jinak. V případě UHK Statut nesvěřuje 

fakultám žádná práva nakládat s majetkem.  

 



K bodu 2) – Informace z oblasti tvůrčí činnosti – doc. Trojovský 

• Doc. Trojovský informoval, že teď právě běží období pro podávání projektů TA ČR Éta 

(ukončení přihlášek do 15.10.2020) a TA ČR GAMA2 UHK (ukončení přihlášek do 

25.9.2020). 

• Dále připomněl nutnost urychleně čerpat finance interních projektů, tedy IGS, SV, Exce-

lence a Výzkumné týmy (nejpozději do 20.11.2020). Informoval i o proběhlé schůzce dne 

14.9.2020 k výběru výsledků odesílaných do modulu M1 (celkově se odesílá 15 výsledků, 

přičemž je snaha vybrat výsledky tak, aby pokrývaly co nejvíce kategorií FORD), z pěti vý-

sledků navržených z PřF byly vybrány dva výsledky (článek doc. K. Šilhána „Tree-ring 

eccentricity in the dendrogeomorphic analysis of landslides – A comparative study “ a ko-

lektivní článek katedry chemie „Pyridinium Oximes with Ortho-Positioned Chlorine 

Moiety Exhibit Improved Physicochemical Properties and Efficient Reactivation of Human 

Acetylcholinesterase Inhibited by Several Nerve Agents “). 

 

K bodu 3) – Informace z referátu zahraničí – prof. Musílek 

• Zaměstnancům PřF byla rozeslána výzva o možnosti podávat projekty Erasmus KA2 zamě-

řené na digitální vzdělávání. 

• Na úrovni prorektorky pro zahraničí jsou řešeny otázky přechodu na digitalizovaný systém 

pro řešení zahraničních mobilit. Aktuálně jsou analyzovány 3 možné systémy, jeden z nich 

bude využit od roku 2021 ke správě zahraničních mobilit. 

• Dům zahraničních služeb poskytl UHK analýzu zahraničních mobilit univerzity. Detailnější 

rozbor bude připraven na říjnové kolegium děkana. 

• V ZS2020 pravděpodobně nebudou žádné výjezdy studentů PřF na zahraniční mobility 

z důvodů zhoršené epidemiologické situace. Proto je třeba motivovat studenty na úrovni 

kateder pro výjezdy v LS2021 (koordinátoři kateder), zejména jsou možné Erasmus stáže 

(min. 2 měsíce), které se mohou uskutečnit i v letních měsících, pokud to dovolí epidemi-

ologická situace. 

• Byly dokončeny úpravy místnosti S16 na openspace kancelář s 12 pozicemi pro přijíždějící 

zahraniční PhD studenty, výzkumníky a pedagogy. Dovybavení všech pozic PC stanicemi 

je v řešení. V případě příjezdu zahraničních kolegů mohou katedry oslovit Bc. Marka Vojtu 

pro nastavení přístupu na kartu pro konkrétní osobu a konkrétní termín pobytu. 
 

K bodu 4) – Informace z oblasti studijní – Dr. Musílek 

• Dr. Musílek informoval o prioritách MŠMT, které byly prezentovány na celostátní konfe-

renci Dny vzdělávací činnosti vysokých škol, které se zúčastnil ve dnech 2. a 3. září. 

Konference byla věnována jednak vzdělávací činnosti, jednak částečně také strategickému 

plánu rozvoje. K prioritám MŠMT patří: 

➢ posílení profesně zaměřených SP, které by měly tvořit 1/3 všech SP; nyní je to pouze 

9 %, 

➢ zaměření na kvalitu doktorských SP, vytvoření standardu školitele doktoranda, zkrá-

cení průměrné doby studia a snížení studijní neúspěšnosti – nyní nedokončí doktorský 

SP 60 %, 



➢ tlak na zefektivnění by měl směřovat na zachování počtu absolventů při současném 

razantním poklesu studijní neúspěšnosti, tomu poslouží nový systém financování sti-

pendií doktorandů – novelou zákona o VŠ bude určena minimální výše doktorského 

stipendia, ale peníze na univerzitu / fakultu nepůjdou podle počtu doktorandů, 

➢ financování VŠ by mělo v příštích letech posilovat, abychom se dostali na = podíl HDP 

odpovídající průměru EU (nebo alespoň % úrovni, která byla v ČR v roce 2008),  

➢ žádoucí je snížení administrativní zátěže pracovníků VŠ, 

➢ žádoucí je vytvoření systému požadavků na počáteční a průběžné vzdělávání akade-

mických pracovníků, nyní je motivací Cena ministra školství, mládeže a tělovýchovy 

za vynikající vzdělávací činnost na VŠ – je třeba poslat nominace! 

➢ diskutována byla také strategie internacionalizace, která je průřezovou aktivitou napříč 

ostatními aktivitami VŠ a tvoří samostatnou přílohu strategického záměru. 

• Samostatná sekce konference byla věnována tématu Studijní neúspěšnost, bylo konsta-

továno, že v ČR pouze 60 % započatých Bc. studií je dokončeno ve standardní době studia 

plus jeden rok a pouze 70 % studentů získá VŠ vzdělání (ukončí úspěšně alespoň jedno 

studium) do 7 let od svého prvního vstupu do systému VŠ. Nejvyšší studijní úspěšnost mají 

NMgr. SP, nejnižší Ph.D. SP. U Bc. vypadne během standardní doby studia 37 %, v dalším 

roce 15 %, ale největší problém je obecně v 1. ročníku.  

• Samostatná sekce konference byla věnována tématu Standardy kvality pro online vzdě-

lávání. Byly zde pojmenovány tři etapy legislativního přístupu: 

➢ I. etapa … zákon č. 188/2020 (od letního semestru 2019-2020), 

➢ II. etapa … metodický pokyn NAÚ z 27.8.2020 (ak. rok 2020-2021), 

➢ III. etapa … standardy (počínaje ak. rokem 2021-2022). 

• Nový pohled na formu studia, dělení na prezenční, distanční a kombinovanou formu stu-

dia se zdá být překonaný! Nové dělení – tři navzájem kolmé osy … a) interaktivní vs. 

neinteraktivní, b) s fyzickou přítomností v učebně vs. on-line s propojením přes internet, 

c) full-time studium vs. part-time studium. 

• Pan proděkan dále hovořil o potřebě nominovat za fakultu akademické pracovníky, kteří 

by si zasloužili Cenu ministra školství, mládeže a tělovýchovy za vynikající vzdělávací čin-

nost na VŠ, která by letos měla být orientována zejména na distanční výuku. Padly tyto 

předběžné návrhy: Lenka Supová (KBI), Petr Voborník (KKY), Jitka Kühnová (KMA). 

• Finišuje tvorba letáků na setkání GAUDEAMUS, je potřeba změnit texty v souvislosti s no-

vými podmínkami přijímacího řízení. Vedoucí kateder na vyzvání upřesnili, jaké budou 

příští rok podmínky přijímacího řízení: 4 katedry zachovají pro příští rok stejné podmínky, 

jaké byly v konečné, upravené podobě nastaveny letos, pouze katedra chemie se vrací 

k písemný přijímacím zkouškám, jaké byly v roce 2019. 

• Výuka v době opětovného vzestupu onemocnění Covid-19 bude probíhat podle stupňů 

pohotovosti („semafor“ – bílý, zelený, oranžový a červený stupeň), pan proděkan připravil 

formuláře na seznamy předmětů v programu Excel, které obsahují celkem 5 záložek dle 

barev: zelený a bílý seznam pro přednášky a modrý, oranžový a červený pro cvičení. Vy-

světlil dělení dle počtu studentů a dle vhodnosti náhrady prezenční formy cvičení formou 

distanční; zohlednit je možné i zdravotní kondici, či věk vyučujícího pro realizaci přeřazení 

mezi seznamy. 



• Pokud MŠMT povolí konání přírodovědných předmětových olympiád (BiO, ChO, FO, …), 

pak Přírodovědecká fakulty podpoří jejich konání v obvyklém rozsahu (poskytnutí pro-

storu v laboratořích a učebnách, soustředění výběrů na účast v mezinárodních soutěžích), 

• Připravuje se dohoda k Double Degree studijním programům mezi PřF UHK a FPV UKF 

v Nitře. 

• Připravují se tzv. malé akreditace programů DVPP – Rozšiřující studium učitelství fyziky, 

chemie, informatiky a matematiky (tj. 4 programy), které musí být podány k Akreditační 

komisi MŠMT začátkem měsíce října. 

• Promoce absolventů PřF se v říjnu 2020 nebudou konat, přesunou se na vhodnou pozdější 

dobu, pravděpodobně na 1. pololetí kalendářního roku 2021. Absolventi budou vyrozu-

měni o této skutečnosti a o možnosti vyzvednout si diplom dříve na studijní oddělení, 

stejně jako o možnosti zúčastnit se promocí. Při zaslání promocí doporučeným dopisem 

na doručenku (jde o významný úřední doklad o dosaženém vzdělání) bude absolvent po-

vinen uhradit poplatek za tento mimořádný úkon ve výši 150,- Kč. V tomto duchu bude 

novelizováno rozhodnutí děkana č. 9/2019 Poplatky za administrativní a mimořádné 

úkony a služby. 

 

K bodu 5) - Informace z oblasti rozvoje (doc. Hubálovský) 

• Doc. Hubálovský informoval o přípravě Strategického plánu UHK 21+. 

• Dále informoval o výběru priorit PřF do IP, byly vybrány tyto priority: 

1. Zvýšit efektivitu a kvalitu doktorského studia. 
2. Internacionalizace (konkrétně Internacionalizace studijních programů VŠ + Vytváření 

mezinárodního prostředí na VŠ a propagace v zahraničí). 
3. Zlepšit dostupnost a relevanci flexibilních forem vzdělávání (pokud možno i pomocí 

investičních prostředků). 
4. Snížit administrativní zatížení pracovníků vysokých škol, aby se mohli naplno věnovat 

svému poslání (digitalizace procesů UHK). 
5. Další opatření spadající pod oblasti vyjmenované ve Vyhlášení (zejména oblasti „pod-

pora obzvlášť nadaných studujících“; „valorizace poznatků a jejich přenos do praxe; 
transfer technologií; role vysokých škol v podpoře inovací“; „dostupnost výsledků tvůr-
čích činností pro širokou veřejnost; popularizace vědy“). 

• Dále podal informaci o nabídce na projektovou dokumentace úprav místnosti HP3D tis-
kárny (odtah a klimatizace), S3 (odtah digestoře) a vytvoření odpočinkových zón v přízemí 
budovy S. S ohledem na cenu nebude uzavřena smlouva na úpravu místnosti HP3D tis-
kárny. 
 

K bodu 6) – Informace z oblasti ekonomické (Ing. Kostrová)  

• V průběhu příštího týdne bude spuštěn systém elektronického školení BOZP a PO. Toto 

první školení budou muset všichni zaměstnanci absolvovat do 14 dnů po spuštění systému 

a bude jim zaslán e-mail se základními informacemi a jejich přihlašovacími údaji. Prosím 

vedoucí kateder a další vedoucí zaměstnance na fakultě, aby po obdržení svých přihlašo-

vacích údajů ověřili, zda vidí v systému své podřízené na katedře a případné nesrovnalosti 

řešili s administrátorkou systému (kontakt: petra.zirnsakova@uhk.cz, tel.: 493 332 521) 

nebo v případě nepřítomnosti Ing. Petru Holoubkovou, vedoucí OMO. 

mailto:petra.zirnsakova@uhk.cz


• Oddělení veřejných zakázek organizuje tradiční setkání, tentokrát vzhledem k situaci pro 

každou fakultu zvlášť. U nás na PřF je domluven termín 6. 10. v 9:00 hodin v zasedací míst-

nosti. Účast finančních a projektových manažerů, kontaktních osob na katedrách pro DNS 

a LP je žádoucí, vítáni jsou ale všichni, kteří projeví zájem.  

Tématem semináře bude mj.: 

➢ Informace o nákupech na UHK 

➢ Novelizovaný Výnos o zadávání VZ na UHK 

➢ Komentované dokumenty k VZ: žádosti o realizace VZ, evidenční listy 

➢ Příklady dobré a špatné praxe 

➢ Diskuse 

   

K bodu 7) – Informace z projektového oddělení (Ing. Svoboda) 

• Probíhá administrace pořízení investic a spotřebního materiálu (eyetracker, instalace di-
gestoře do didaktické učebny, náplně pro 3D tiskárnu), 

• Ve 4Q 2020 je třeba vyčerpat částku 2,4 mil. Kč určenou na pokrytí osobních nákladů obo-

rových didaktiků a vyučujících odborných předmětů. 

• Dále uvedl přehled připravovaných návrhů projektů v rámci 5. veřejné soutěže programu 
TAČR ÉTA. 

 

K bodu 8) – Různé 

• Dr. Lipovský oznámil, že Sněm RVŠ byl zrušen, a seznámil ostatní s ekonomickými infor-

macemi z RVŠ. Současné fixované navýšení výdajů státního rozpočtu kapitoly MŠMT 

určené pro vysoké školy je pro rok 2021 +1 mld. Kč, reprezentace VŠ navrhují +3 mld. 

• Prof. Musílek informoval, že 23. 10. se v S1 uskuteční výroční konference projektu Phar-

maBrain, pokud to dovolí epidemiologická situace a opatření z ní vyplívající. 

• Ing. Kostrová sdělila, že nevyužité šatní skříňky pod schodištěm byly nabídnuty základním 

školám k odprodeji, některé již projevily zájem. 

• Dále sdělila, že od tohoto akademického roku je umožněno studentům oficiálně si prona-

jmout šatní skříňku také dlouhodobě. Studenti budou o této možnosti informováni 

(studijní odd., PR, vrátnice). 

 
Úkoly: 

1. Zajistit úpravu vnitřních předpisů PřF UHK a zohlednit dálkový přístup k jednání or-

gánů fakulty  

Kdo:   doc. Hubálovský     

Termín:  příští kolegium děkana  

Komu:   kolegiu děkana, AS 

 

  

 

Zapsala: Bc. Ilona Lankašová                                                                     

 

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. 

děkan Přírodovědecké fakulty UHK 
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